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Voorts zijn aanwezig de staatssecretaris sen Van den 
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Secretaris: drs.J.Middelburg 

2. Harmonisatie van de omzetbelasting (Brief van de 
-- taris van Buitenlandse Zaken, mr.De Bloek, dd.25 

nr.47366, met bijlagen) 

staatssecre
maart 1965, 

Staatssecretaris Van den Berge deelt mede, dat het 
punt van de harmonisatie van de omzetbelasting de volgende 
maandag 's middags in de EEG-raad in behandeling komt. Hierom
trent is in de REZ-vergadering van 27 november 1964 het 
standpunt aanvaard, dat spreker in zijn nota van 19 november 1964 
had voorgesteld; langs die lijnen zal spreker deze kwestie in 
Brussel behandelen. Er is intussen een Frans voorstel gekomen, 
waarin men zich los maakt van het grensopheffingsstreven en 
men elk land zijn eigen systeem wil laten. houden. Dit heQ1't" -' 
geheel andere aspecten. Op een vraag van minister Biesheuvel 
licht spreker toe, dat hij in de EEG-raad niet geïsoleerd 
over de omzetbelasting wil spreken, maar wel bereid is een 
discussie over het systeem van de omzetbelasting te voeren. 
Als men deze zaak los maakt van de grens opening, vraagt spre
ker zich af waarom men nog over het omzetbelastingsysteem zal 
spreken. Dan is het enige punt of de omzetbelasting neutraal 
werkt ten aanzien van het goederenverkeer en daarvoor is geen 
gemeenschappelijk systeem van omzetbelasting nodig. Als men 
toch dit systeem wil bestuderen, zal men moeten nagaan of het 
nodig is, dat de EEG-landen tot een zelfde systeem komen. Als 
Nederland zou overgaan van het cascade systeem naar dat van de 
toegevoegde waarde, zullen er veel verschuivingen in de con
currentieverhoudingen optreden. Een bezwaar is ook, _ ~at da~ 
niet meer voor de noodzakelijke gebruiksgoederen vrlJstellln-
gen gegeven kunnen worden. Een ander bezwaar is, dat dan weer 
de kleinhandel ook bij deze belasting betrokken moet worden, 
die ongeveer 10 jaar geleden erbuiten is gebracht. 
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ve el groter dan dat in België. Aangez ie n Nederland van de 
EEG- landen het enige land is met een goed ge organiseerde ka
pitaalmarkt en met een ~el'elkt fl r entestand zal de Nederlandse 
delegati e haar standpunt moe t en handhaven. Er is nog een tech
nis?he kwe~ti~. Het. gaat om de vraag of men de verwerv ing van 
lenlngen dl e ln natlonale valuta zijn ge steld, maar met een 
op tie van andere valuta, mag toelaten . Spreker heeft in de mo 
netaire commi ssie bezwaar hi ertegen ge maakt, aangezien een 
dergelijke olJ tie i mpl iciet een wantrouwen te gen de eigen munt 
be tek ent. Ook de Frans e delegatie hee ft bezwaar gemaakt tegen 
deze opt i emogeli jlcheido De .permanente vert.egenw00rdiger 
Spierenburg h e eft zich bij de Fran s e reserve terzake aange 
sloten. Spreker z ou de voorstellen in Brussel behalve de~e 
punten we l willen aanvaarden ; he t betekent , dat binnen 1~ jaar 
de bele ggingswet gewijzigd zal moeten worden . 

Mi n ister ~ndriessen is het e ens met het standpunt 
dat de heer Van Lenne}) vo orstelt . ])e raad verklaart z ich 
eveneens hie rmede aklcoord. 

4 c. Onderhandelinge n inzak~as sociat ie van Ni geria met de EEG 

Minister Biesheuve l merkt 02 , dat de ass oc iatie 
met Nigeria, die op-bladz.2 en 3 van de br i e f van 25 maart 
wordt behandeld , een al lang slepende zaak is. Zij heeft een 
politiek aspect, omda t het hier gaat om een groot Enge ls 
sprekend land. Zij he eft bovend i en een e conomisch aspect. 
In de nota wordt gesteld, dat bij de onderhandelingen met 
Nigeria een produk tsgewi jze benadering zal moeten worden ver
meden, maar voor Ne derland is van belang, dat er een belang
rijke export va n gecondenseerde melk naar Ni ger ia bestaat, 
die nu wor dt bedreigd de or v e stiging va n een Enge l s bedri jf 
in dat land. Minister Andriessen merkt op, dat in deze brief 
een kort verslag wordt-ge geven van een u itvoerige discussie 
in de coördinatie commissie. I n het mandaat aan de EEG-commis 
sie voor de onderhandelingen met Ni ge ria komt .een clausule 
voor , da t elk j aar de tariefcontingentenmet 3~ verruimd zou
den moeten worden. Nigeria zou zonder mandaatswijz i ging reeds 
kunnen worden geholpen door de z e ve r ruiming onmi ddellijk n~ 
de inwerkingtreding van de associatieovere enkomst te doen ln
gaan, in plaats van e en jaar later. Als Nederland een pro
duktsgewijze benadering zou v oorstellen , staan ande r e .~EG
landen met ee n gro ot aantal }) roduk-cen klaar om hiervoor een 
regeling te vragen. Minister Bie~heuve l neemt aan, dat als 
andere landen tot een ~roduktsgewij ze b enadering k omen ook 
Nederland dit zal doen. Ministe r Andriessen gaat daarmede 
akkoord, maar v e rwacht dat e r dan geen-associatieakkoord tot 
stand komt. 
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